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Spørgsmål nr. 407 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Ministeren bedes redegøre for, hvad politiets indsats i forbin-
delse med bekæmpelse af handel med cannabis på landsplan 
har kostet årligt siden 2004 og frem til i dag.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Dansk politi modtager, indsamler, sammenligner, bearbejder 
og formidler oplysninger for at kunne bistå, modvirke og op-
klare organiseret kriminalitet, herunder narkotikakriminalitet.

Formålet med den systematiske politimæssige monitering er, at 
politiet på baggrund af en omfattende og aktuel baggrundsvi-
den proaktivt – dvs. uden at afvente anmeldelse – kan iværk-
sætte og målrette indsatser og efterforskninger inden for de 
områder, som er undergivet systematisk politimæssig kontrol. 

Herudover er politikredsene forpligtede til – afhængig af det 
lokale trusselsbillede – at målrette indsatsen på de områder, 
som tilsiger en lokal politimæssig indsats, herunder indsatsen 
mod narkotikakriminalitet.

Rigspolitiet kan endvidere oplyse, at dansk politi samarbejder 
såvel nationalt som internationalt med henblik på at indhente 
relevante informationer til brug for efterforskninger, hvorfor 
dansk politi har et veludviklet samarbejde med udenlandske 
politimyndigheder i både Norden, Europa og resten af verden.

Der er således tale om en mangeartet indsats på flere niveauer, 
såvel nationalt som internationalt, hvorfor Rigspolitiet ikke har 
mulighed for nærmere at opgøre de samlede årlige udgifter på 
landsplan i forbindelse med indsatsen mod handel med canna-
bis i perioden fra 2004 og frem til i dag.”


